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لزومارائهراهکارهایدانشبنیان
درپرورشآبزیان

استاندار بوشهر بر لزوم ارائه راهکار های نوین و دانش بنیان در 
پرورش آبزیان تأکید کرد.

به گزارش همشــهری، احمــد محمدی زاده یکــی از وظایف 
مهم دامپزشــکی که می تواند نقش مهمی در توسعه و اقتصاد 
پایدار روستاها و معیشــت آنان داشته باشد را توجه به پرورش 
طیور و ایمن سازی و خدمات رسانی بهداشــتی در این زمینه 
دانست و گفت: واکسیناســیون به موقع طیور بومی و اقدامات 
بهداشتی دامپزشکی در این باره می تواند کمک زیادی به اقتصاد 

روستانشینان باشد.
به گفته وی، فعالیت های دامپزشکی در عرصه مختلف بهداشتی 
و قرنطینه ای در سلامت و توسعه کشور نقش اساسی و کلیدی 
دارد که حساســیت انجام امور محوله را باید در دستور کار قرار 

داد.
استاندار بوشهر با اشاره به توسعه آبزی پروری در استان نیز ادامه 
داد: تصحیح در امر پرورش میگو، آموزش و ترویج در این زمینه و 
ارائه راهکار هایی نوین و دانش بنیان در امر پرورش میگو و ماهی 
باید در دستور کار قرار گیرد و به طور مثال باید به دنبال راهکاری 
باشیم تا در طول ســال، 2دوره پرورش داشته باشیم و افزایش 
بهره وری با تکیه بر مباحث علمی و بهداشتی – قرنطینه ای را در 

دستور کار قرار دهیم.

راهاندازیصندوقبیماران
صعبالعلاجدرکرمانشاه

مدیرکل بیمه سلامت کرمانشاه مهم ترین برنامه در دست اجرای 
بیمه سلامت را راه اندازی صندوق بیماران صعب العلاج دانست و 
از راه اندازی صندوق بیماران صعب العلاج در کرمانشاه در آینده 
نزدیک خبر داد. به گزارش ایسنا، رضا تحویلیان گفت: در کشور 
 5هزار میلیارد تومان برای این صندوق درنظر گرفته شــده و 

شیوه نامه صندوق نیز نهایی شده است.
وی با بیان اینکه این صندوق طی روزهای آتی در کرمانشــاه 
راه اندازی خواهد شد، اظهار کرد: در گذشته تعداد بیمارانی که 
صعب العلاج و خاص محسوب می شــدند کمتر بود، اما اکنون 
بیماران بیشــتری می توانند از این صندوق استفاده کنند که 
هزینه های آنان به صورت 100درصدی توســط بیمه پرداخت 

خواهد شد.
تحویلیان تعداد بیماران خاص تحت پوشــش بیمه ســلامت 
استان را نیز 2۳1۸نفر اعلام و خاطرنشان کرد: ۶05زوج نابارور 
نیز نشان دار شدند که از این تعداد ۳۹۸زوج خدمات تخصصی 
و درمانی دریافــت کردند که رقم پرداخت شــده بــرای آنها 

۷00میلیون تومان است.
این مقام مسئول در بخش دیگری از صحبت  خود با بیان اینکه 
هر پزشک ســلامت متولی 4هزار نفر است و با این افراد تماس 
گرفته می شود تا برای معاینات به پزشک مراجعه کنند، از مردم 
خواست در این زمینه و با هدف کمک به سلامت خود همکاری 

لازم را داشته باشند.

اختصاص۱۲هزارمیلیاردریال
ایذه بهآزادراهلردگانـ

معاون امور اقتصادی و هماهنگی سازمان برنامه و بودجه کشور 
گفت: 12 هزار میلیارد ریــال به پروژه آزادراه لــردگان ـ ایذه 

اختصاص پیدا کرده است.
به گزارش تســنیم، حمیــد پورمحمدی با بیــان اینکه از این 
مقدار اعتبار ۸هزار میلیارد ریال مختص به استان چهارمحال 
و بختیاری اســت، افزود: همچنین 4هزار میلیارد ریال نیز در 

این باره به استان خوزستان اختصاص یافته است.
پورمحمدی با اشاره به بودجه های عمرانی پروژه های استان ها که 
بخشی ملی و بخشی استانی است، ادامه داد: هر چند تکمیل خط 
ریلی راه آهن چهارمحال و بختیاری به دلیل شرایط جغرافیایی 
و کوهستانی سخت بوده اما تسریع در روند تکمیل این راه آهن 
به دلیل قرارگیری استان میان خوزســتان و اصفهان، ضروری 
است. وی در پایان خاطرنشان کرد: تکمیل طرح های آبرسانی 
پایدار در اســتان ها به ویژه اســتان های کمتربرخورداری مثل 
استان چهارمحال و بختیاری در دستور کار دولت سیزدهم است.
رئیس ســازمان مدیریت و برنامه ریزی چهارمحال و بختیاری 
نیز با اشــاره به وجود ۷00پروژه نیمه تمام در استان بیان کرد: 
اتمام این تعداد پروژه به 120هزار میلیارد ریال اعتبار نیاز دارد.

علی شهریارپور با اشاره به بودجه 14هزار و 4۳0میلیارد ریالی 
برای اســتان ادامه داد: ۶.۶۶درصد بودجه ابلاغی اســتانی و 
محرومیت زدایی اســتان معادل ۹۶0میلیارد ریال تخصیص 

پیدا کرده است.

تثبیتاشتغال۶هزارنفر
درصنعتاصفهان

متولیان و مسئولان اجرایی استان اصفهان می گویند که با رفع 
مشــکلات فراروی ۹50واحد صنعتی و کشاورزی در یک سال 
اخیر، اشتغال افزون بر ۶هزار نفر در این خطه تثبیت شده است.
به گزارش ایرنا، مدیــرکل صنعت، معدن و تجــارت اصفهان 
گفت: از ابتدای دولت ســیزدهم تاکنون در مجموع 11هزار و 
۷۳۳میلیارد تومان در بخش صنعت این استان سرمایه گذاری 
شده است. امیرحسین کمیلی افزود: این میزان سرمایه گذاری 
صرف راه اندازی 5۸۶واحد تولیدی و صنعتی شده است. با وجود 
محدودیت هــا، تحریم ها و کرونا با فعال شــدن این واحدهای 
تولیدی و صنعتی برای 12هزار و 2۳0نفر اشــتغال مســتقیم 
در استان اصفهان ایجاد شد. مدیرکل صنعت، معدن و تجارت 
استان اصفهان با بیان اینکه ظرفیت بالایی برای کار، فعالیت و 
تلاش در استان اصفهان وجود دارد، اظهار کرد: در یک سال اخیر 
5۸۶فقره پروانه بهره برداری صنعتی در این استان صادر شده 
است. وی با بیان اینکه در یک سال گذشته 1۳0۳مجوز صنعتی 
در استان صادر شد، اضافه کرد: میزان سرمایه گذاری برای این 
تعداد جواز تاســیس، ۶0هزار و ۶2۷میلیارد تومان با اشتغال 

۳5هزار و ۶۹5نفر است.

بوشهرمیز خبر

کرمانشاه

خوزستان

اصفهان

 خط انتقال آب از دریای عمان
در خراسان جنوبی عملیاتی شد

انجنوبي
خراس

معاون هماهنگی امــور عمرانی 

استاندار خراســان جنوبي گفت: خبر روز 
عملیات اجرایی خط انتقال آب از 
دریای عمان در محدوده شهرستان قائنات و حوزه 
سرزمینی خراسان جنوبی توسط پیمانکار آغاز شده 

است.
به گزارش ایرنا، علیرضا عباس زاده افزود: طرح انتقال 
آب از خلیج فارس و دریای عمان به شــرق کشــور 
ازجمله طرح های کلان تعریف شــده برای تامین 
بخشی از کسری آب این منطقه است که به جد در 

دستور کار دولت سیزدهم قرار گرفته.
وی با بیان اینکه انتقــال آب از دریای عمان یکی از 
گزینه های تامین آب استان خراسان جنوبي است، 
گفت: طرح انتقال آب از دریای عمان به شرق کشور 
با کاربری صنعتی در حال اجراســت که در مرحله 
نخست فقط برای استان سیســتان و بلوچستان، 

کاربری مصرف شرب نیز برای آن تعریف شده .
معاون اســتاندار خراســان جنوبي از آغاز عملیات 
اجرایی شیرین ســازی و انتقال آب از دریای عمان 
به شــرق کشــور و برای اســتان های سیستان و 
بلوچستان، خراســان جنوبی و خراســان رضوی 
خبر داد و افزود: افــق اجرای طــرح انتقال آب از 
دریای عمان برای خراســان جنوبی تا سال 1404 
تعریف شده اســت. وی خاطرنشــان کرد: در افق 
این طرح 2۸0 میلیون مترمکعب آب به سیســتان 
و بلوچســتان، ۶0 میلیون مترمکعب برای مصارف 
صنعت و خدمات به خراسان جنوبي و 120 میلیون 
مترمکعب نیز برای مصارف صنعــت و خدمات به 
خراسان رضوی اختصاص می یابد. عباس زاده با اشاره 
به بحران کم آبی در خراسان جنوبي و کاهش منابع 
تجدیدناپذیر آب استان گفت: تامین آب پایدار برای 
خراســان جنوبي با توجه به خشکسالی های شدید 
یک ضرورت است و با اجرای طرح های انتقال آب از 
دریای عمان، بازتخصیص آب و بازچرخانی آن، نیاز 

آبی در بخش صنعت به صورت پایدار تامین خواهد 
شد. وی بیان کرد: اجرای طرح انتقال آب از دریای 
عمان و خط شماره 2 انتقال آب از خلیج فارس یعنی 
اجرای خط انتقال برای استان های خراسان جنوبي 
و خراسان رضوی برعهده شرکت تامین آب صنایع و 

معادن »ایمواسکو« است.
معــاون هماهنگــی امــور عمرانــی اســتاندار 
خراسان جنوبي گفت: اجرای هر 2 خط انتقال آب 
به استان برعهده شرکت تامین آب صنایع و معادن 
ایمواســکو اســت و پیمانکار انتقال آب پایدار به 
خراســان جنوبی از 2 دریای مختلف خلیج فارس و 

عمان را برعهده دارد.
وی افــزود: خــط انتقــال آب از دریــای عمان و 
خلیج فارس در مرز خراسان جنوبي و خراسان رضوی 
در منطقه قائنات و سنگان خواف به هم می رسند و 
احتمال دارد که از این مسیر در قالب یک خط اصلی 

یا 2 خط مجزا به خراسان رضوی منتقل شود.
عباس زاده گفــت: این 2 خط اصلــی انتقال آب از 
دریای عمان و خلیج فارس در محدوده 2 اســتان و 
محلی که باید با یکدیگر تلاقی شوند، 20 کیلومتر 
اشــتراک دارند و تاکنون در ایــن منطقه عملیات 
اجرایی لوله گذاری طرح انتقــال آب در حد فاصل 
قاینات خراسان جنوبي به سنگان خواف در خراسان 
رضوی آغاز شــده اســت. به گفته وی، همزمان با 
اجرای طرح انتقال از دریای عمان، طرح انتقال آب از 
خلیج فارس باز هم با اولویت مصرف در بخش صنایع 

برای استان دنبال می شود.
معاون اســتاندار خراســان جنوبي ادامه داد: خط 
اصلی انتقال آب از خلیج فارس به سمت رفسنجان 
در اســتان کرمان تعریف و اجرایی شــده است و 
از کرمان ۳ خــط برای اســتان های اصفهان، یزد، 
خراســان جنوبي و خراســان رضوی درنظر گرفته 
شده که خط شــماره 2 برای تامین آب استان های 

خراسان جنوبي و خراسان رضوی است.  

فقط 1۸ ســال از اســتان شــدن 

گزارش
خراسان شمالی می گذرد، اما همین 
1۸سال کافی بود تا چالش های زیادی 
دامان بجنورد را به  عنوان مرکز اســتان بگیرد؛ شــهر 
بجنورد پیش از استان شدن خراسان شمالی به عنوان 
یکی از شــهرهای خراســان بزرگ فقط 1۷۶هزار و 
۷2۶نفر جمعیت داشــت، اما طی ســال های گذشته 
جمعیت آن به بیش از 22۸هزار نفر رســیده است تا 
افزایش جمعیت، سکونتگاه های غیررسمی و آلودگی 
هوا به مهم ترین مشکلات این شهر تاریخی تبدیل شود. 
همین دغدغه ها و سایر مشــکلات موجب شده است 
طرح جامع این شــهر که عمرش به 20ســال پیش 
برمی گردد، ۳سال زودتر از موعد و امسال بازنگری شود.
به گزارش همشهری، کارشناســان، بجنورد را بعد از 
زاهدان و مشــهد در زمره بزرگ ترین شهرهای دارای 
مناطق حاشــیه ای ایران می دانند که بیش از ۷0هزار 
نفر از جمعیت 22۸هزار نفری آن در حاشــیه زندگی 

می کنند؛ حاشیه نشینی ای که محصول تقسیم خراسان 
به ۳استان و تبدیل بجنورد به مرکز استان است تا این 
شهر رتبه دومین شهر دارای بیشترین سکونتگاه های 

غیررسمی کشور را هم به خود اختصاص دهد.

طرحقبلیپاسخگونیست
مسئولان شهری بجنورد و کارشناسان، طرح جامع و 
تفصیلی کنونی مرکز استان را ناقص و نیازمند بازنگری 
می دانند؛ طرحی که پیش از مرکز استان شدن بجنورد 

تدوین شده است و پاسخگوی نیاز امروز نیست.
مدیرکل راه و شهرسازی خراسان شمالی با اعلام این 
خبر که طرح تفصیلی بجنورد ۳ســال زودتر از موعد 
بازنگری می شــود، می گوید: طــرح جامع و تفصیلی 
مرکز خراسان شمالی قرار بود در سال 1404بازنگری 
شود، اما با توجه به توســعه عمودی و نیاز به بررسی 
 بیشــتر، امســال و ۳ســال زودتر از موعد، مطالعه و

 بازنگری می شود.

قاســم قاســمی با تأکید بر اینکه افزایــش تراکم و 
طبقه های ســاختمانی در این طــرح درنظر گرفته 
می شــوند، می افزاید: محدودیت در بلندمرتبه سازی 

یکی از مشکلات این شهر است.

مهمترینمحورهایطرحجامع
آنچه مدیرکل راه و شهرسازی تأکید می کند، نکته  ای 
است که شهردار بجنورد نیز در گفت وگو با همشهری 

بر آن صحه می گذارد.
جواد حمیــدی تأکید می کند که مهم ترین مشــکل 
شــهروندان بجنورد هم اکنون محدودیت در افزایش 
طبقه هاســت؛ درحالی که این ظرفیت طبق قوانین 

شهرداری و شهرسازی وجود دارد.
او با بیان اینکه خراسان شمالی یک استان نوپا و جوان 
است که طرح های جامع و تفصیلی آن جوابگوی مرکز 
استان نیست، تأکید می کند: پیگیر هستیم با توجه به 
ظرفیت های بجنورد و درخواست های شهروندان در 

این حوزه طرح جامع را زودتــر آماده و مراحل قانونی 
تصویب آن را طی کنیم.

به گفته حمیــدی، در بازنگری طــرح جامع بجنورد، 
مواردی ازجمله افزایش طبقات و توســعه عمودی، 
بازگشــایی و تعریض معابر براســاس پهنه بندی ها و 
انتقال صنوف آلاینده به مکان های مشخص به صورت 
ویژه دیده خواهد شد. او توضیح می دهد که پراکندگی 
صنف خدمات خودرویی در مرکز استان موجب بروز 
مشکلاتی از قبیل آلودگی صوتی، آلودگی سیمای شهر، 
ســد معبر و ایجاد گره ترافیکی شده است و به همین 
دلیل به صورت مشخص، ســاخت شهرک خودرویی 
علاوه بر ســاماندهی این صنف، موجب رونق اشتغال 
و درآمد پایدار شــهری خواهد شد. به گفته حمیدی، 
با ایجاد این شــهرک خودرویی، ساماندهی صنوف و 
جمع آوری مشــاغل آلاینده از سطح شــهر محقق و 
بخشی از مطالبه شهروندان در این زمینه پاسخ داده 

می شود.

مصوبههایآلایندگیدرطرحجامع
علاوه بر کمبود تجهیزات ایمنی و آتش نشانی و املاک 
قولنامه ای، همانطور که شهردار بجنورد اشاره می کند، 
آلودگی هوا هم از معضلات این شهر است؛ آلودگی هوا 
که با افزایش جمعیت طی ســال های اخیر و افزایش 
فعالیت صنوف آلاینده شکل جدی تری به خود گرفته 

و بیش از پیش مطرح شده است.
مدیرکل محیط زیست خراسان شمالی توضیح می دهد 
که موضوع انتقــال صنایع آلاینــده ازجمله صنوف 
خودرویی و سنگ شکن ها در مصوبه استانداری دیده 
شده است و شهرداری هم این مصوبه را در طرح جامع 
درنظر می گیرد. رضا شکاریان با بیان اینکه توپوگرافی 
کاسه ای شکل شهر بجنورد موجب ماندگاری گردوغبار 
در آن می شود به همشــهری می گوید: به دلیل شکل 
توپوگرافی بجنــورد طبق مصوبه کارگــروه اضطرار 
آلودگی هوا، آلایندگی واحدهای آلاینده باید ۳0درصد 
کمتر از عدد استاندارد اعلام شــده به آنها باشد، زیرا 
درصورت بروز گردوغبار و آلودگی، شکل کاسه ای شهر، 
این آلایندگی را در خود حفظ می کند و حتی وزش باید 

هم نمی تواند چاره ساز باشد.
   

شهردار بجنورد پیش از این نیز از دریافت 12 مصوبه 
از وزیر کشــور برای رفع چالش های شهری آن خبر 
داده بود. الحاق 2۷0هکتار اراضی به محدوده شهری، 
ارتقای درجه شهرداری بجنورد از 10به11، بازگشایی 
ادامه خیابان طالقانی در مسیر فرودگاه، تملک املاک 
ضلع غربی امامزاده سیدعباس)ع( در راستای اجرای 
طرح توســعه امامزاده، وصول مطالبات شــهرداری 
از دســتگاه های اجرایی، دریافت قیر رایگان و… از 
مصوبات وزیر کشور برای شــهر و شهرداری بجنورد 

بوده است.

بلندمرتبه سازی، راهگشای بجنورد
طرح جامع بجنورد ۳سال زودتر از موعد، بازنگری می شود تا این شهر با وجود افزایش 

جمعیت قابل توجه خود امکان توسعه عمودی را داشته باشد 

عدد خبر

 معاون امور بازرگانی و توسعه تجارت 
اداره کل صنعــت، معــدن و تجــارت 
کردســتان گفت: ۳۱ میلیون دلار کالا 
از طریــق کارت مرزنشــينان اســتان 
در ۶ ماهــه نخســت ســال جاری وارد 
کشــور شــد. بــه گــزارش ایرنــا، طاهــا 
ســمیعی اظهار کرد: مرزنشــینانی که 
در شــعاع ۲۰ کیلومتری مرز ســکونت 
دارند مشمول معافیت سود بازرگانی 

و تخفیف گمرکی می شوند.

۳۱
میلیون 

کردستان

اســتاندار ایــام در دیــدار بــا معــاون 
وزیــر و رئیس ســازمان منابــع طبیعی 
و آبخیــزداری کشــور با اشــاره به وجود 
ریزگردهــا در مناطــق غربــی اظهــار 
کــرد: از ابتــدای ســال ۱۴۰۱ تاکنــون 
۸۶ روز در ایــام وجود ریزگــرد به ثبت 
رسیده است. به گزارش ایسنا، حسن 
بهرام نیا افزود: رفع مشکل ریزگردها 
نیازمند عزم ملی اســت که باید منتج 

به نتیجه شود.
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روز 

ایلام

جانشرقیعکس خبر
آذربای

باران پاییزی در تبریز

بارش باران پاییزی در نخستین روزهای ماه آبان موجب 
کاهش دمای هوا و طراوت فضای شهری تبریز شده است. 

پیش بینی های سازمان هواشناسی حاکی از پاییز کم 
بارش در نیمه اول این فصل و در مجموع زیر نرمال  بوده 
و براساس تحلیل نقشه های هواشناسی برای ماه آذر 

بارش هایی پیش بینی شده است. منبع: ایرنا

زان
 می

س:
عک


